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Referat for møde i  

Sekretariatet for  

Byforum Vordingborg      
   Ropb 02.09.19 

20. 08. 2019 kl. 17.00 – 19.00 
1. Byforummødet til november  

 Det overordnede tema 
KOM OG HØR OM DIN BY 
Temabordene afskaffes – mødet er et rent info-møde, 
hvor netværksdelen forgår i en udvidet pause. 

 Fastlæggelse af dato 
7. november 

 Forslag til emner 

 Udviklingsplaner for Stege, Præstø og 
Vordingborg havne – Planafdelingen, Anja 
Valhøj 

 Nyt kunstprojekt ved DGI-huset: gynger fra 
kunstnergruppen Superflex. Jesper 
Kjærulff/Thorbjørn Kolbo/Bjarne Malmros 

 Kommunens anlægsbudget, Thorbjørn 
Kolbo/Michael Larsen 

 Storstrømsbroen og Vesthavnen 

 Ny helhedsplan for Vordingborg, 
Planafdelingen 

 Springcenter i DGI-huset: 6 foreninger er gået 
sammen i et samarbejde om at skab et nyt 
springcenter, der kan blive et inspirations -og 
udviklingscenter for gymnastik og 
streetaktiviteter for hele Sydsjælland. Henrik 
Barnewitz? 

 Handelsforeningen/Bycentrum Vordingborg – 
hvad rør sig? 

Hvert oplæg på 15 min inkl. spørgsmål 
Efterfølgende netværkssnak med oplægsholderne 
 
Der annonceres efter emner fra byen – ligesom tidligere 

dog som informerende oplæg – ikke projekter, der søges 
støttede eller faciliterede. 

 
 

 

 

 

Deltagere: 

For Byens Parter: 
Formand Byforum Vordingborg 
Allan Andersen, Filialdirektør Møns Bank 
Vordingborg 
Formand Bycentrum Vordingborg,  
Mogens Larsen, Bog & Idé, afbud 
Kultur: Cantabile 2, Kunstnerisk leder og 
instruktør Nullo Facchini, afbud 
Uddannelserne, Rektor ZBC Vordingborg, 
Ann Descroix 
Formanden for Vordingborg Lokalråd 
Jens Beck-Lauritzen, afbud 
 
Vordingborg Kommune 
Formand Udvalget for Plan og Teknik, 
Michael Larsen, afbud 
Formand Udvalget for Kultur, Idræt og Fritid, 
Thorbjørn Kolbo 
Direktør for Udvikling, Miljø og Teknik,  
Jan Michelsen 
Chef for Plan og By 
Anja Valhøj 
 
Projektleder, arkitekt i Plan og By, Rosa 
Philippine Schollain 
Projektleder, arkitekt i Plan og By, Charlotte 
Tølbøl Henckel, afbud 
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2.       Evaluering af de hidtidige møder, og hvordan vores fremtid kan/skal se ud. Hvilke ”grupperinger” findes i 

byen, som arbejder med udvikling? 

3.       Tænketank: Udvikling af Byforum og udvikling af byen 

Byforums stormøder har fungeret godt mht. formidling og kommunikation ud i byen af hvad der sker i Vordingborg.  

Det bemærkes at debatten på de sociale medier og lokalaviserne indeholder færre spørgsmål til hvad der sker i byen og 

hvad der er af igangværende initiativer og anlægsprojekter. Byforum vurderes som en god fysisk fællesskabende 

platform for kommunikation, netværk og formidling. 

De seneste to møder har ikke kunnet fastholde en bred nok deltagervifte. Det ønskes at der er bredere deltagelse. Der 

er mange der er gået efter informationsoplæggene ved møderne. 

Workshops og temaborde har ikke fungeret så godt mht. deltagelse. Det kan være trættende at ”skulle på arbejde” når 

man deltager i et møde om aftenen. 

Sekretariatet fungerer godt som tænketank for byudvikling og det bør udvides. 

Beslutning: 

 Byforums Sekretariat skal være mere en tænketank end et organ, der sætter stormøder op. 

 Sekretariatet mødes 3 gange årligt og drøfter emner der vedrører byen og dens udvikling 

 Sekretariatet søges udvidet med chefen for afd. For Trafik, Park og Havne, chefen fir Kultur og Fritid, en af 
byens ejendomsejere, Vordingborg Erhverv og en repræsentant for turismeorganisationerne. 

 Der afholdes ét stormøde om året, som er informativt og handler om hvad der rør sig i Vordingborg. 

 2020-stormødet afholdes på Vesthavnen. 

 Der udarbejdes et redigeret oplæg til Byforums organisering og rammer – (i formålet kigges på den 
hvidbog, der blev udarbejdet for Algade og bymidtesamarbejde i 2014   

  
4.      Møder i sekretariatet: Indkaldelsesform, kadence og indhold 

Sekretariatet mødes 3 gange årligt samt til stormødet 

 

 

 

 

 

 


